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ApC dubta 
dels criteris de 
reestructuració 

de l’executiu
Andorra pel Canvi (ApC) va 
entrar ahir una sol·licitud 
d’informació al Consell Ge-
neral per demanar totes les 
modificacions que hi ha ha-
gut en l’estructura de l’exe-
cutiu des del dia del jura-
ment del cap de Govern. La 
finalitat d’aquesta demanda 
és la d’establir si s’està re-
estructurant l’administració 
segons l’afiliació a partits 
polítics. Segons el presi-
dent del grup parlamentari 
d’ApC, Eusebi Nomen, es 
tracta de recollir prou dades 
per veure si des del Govern 
s’està fent una reestructura-
ció de l’administració o bé 
“s’està fent una gestió des 
del carnet”; és a dir, si s’es-
tà contractant, acomiadant 
o establint salaris “en funció 
de l’afiliació a partits polí-
tics”, en lloc de procurar per 
“la necessària reestructura-
ció de l’administració cap a 
un model de qualitat”.

El president de la Federació 
d’Associacions de Comerciants 
d’Andorra (FACA), David Frais-
sinet, va manifestar ahir que el 
diferencial de preus amb Espa-
nya serà “encara més atractiu” 
amb l’increment de l’IVA que té 
previst aplicar l’Estat veí, sem-
pre que el Principat mantingui 
l’actual pressió fiscal pel que fa 
als impostos indirectes. 

En aquest sentit, Fraissinet va 
mantenir que “cal que l’impost 
que pagui el comerç es corres-
pongui amb el que paguem ara, 
al voltant del 3,5%”. Així mateix, 
el president de la FACA va rei-

terar que “en aquests moments 
seria difícil per als comerciants 
assumir una pujada al 5,5%”.

Així mateix, Fraissinet va ad-
vertir que “s’ha de tenir molta 
cura a l’hora d’elaborar la promo-
ció turística”, que no pot catapul-
tar el preu com a únic incentiu de 
venda. En aquest sentit, el presi-
dent de la FACA va explicar que 
la Taula de Comerç treballa en la 
promoció del 2010, amb l’objectiu 
d’establir “una estratègia de país 
conjunta”. Segons Fraissinet, la 
feina de tots els agents implicats 
en aquesta taula de treball ha de 
garantir que “l’estratègia de preu 
no vagi en detriment de la quali-
tat del producte”.

En aquesta línia, Fraissinet va 
explicar que el fet que de moment 
no hi hagi una estratègia defini-
da provoca que cada comerci-
ant aprofiti el diferencial per fer 
les seves estratègies comercials. 
També va dir que li consta que 
“hi ha comerciants que mostren 
un comparatiu de preus a les eti-
quetes dels productes”.

Fraissinet va tornar a reivin-
dicar també la necessitat que 
s’aprovi una llei del comerç que 
“defineixi els drets dels usuaris i 
el teixit comercial”, una normati-
va que, segons el president de la 
FACA, serà l’objectiu de l’execu-
tiu per a començaments de l’any 
vinent. 

La FACA valora positivament 
que Espanya apugi l’IVA
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Els guardes d’infants a domi-
cili podran formar-se al Prin-
cipat a partir del dia 20 d’oc-
tubre, mitjançant un curs que 
té per objectiu dotar-los d’uns 
coneixements bàsics que els 
ajudin a desenvolupar la seva 
tasca d’atenció als infants i els 
permetin oferir-los una cura 
òptima. 

És per aquest motiu que el 
ministeri de Salut, Benestar i 
Treball ha organitzat una for-
mació que començarà el 20 
d’octubre i s’acabarà el 28 de 
gener. Així mateix, el període 

d’inscripcions al curs serà de 
l’1 al 16 del mateix mes al mi-
nisteri.

temàtiCA i horAris
Durant la formació, que du-
rarà 42 hores i costarà 50 eu-
ros, es tractaran qüestions 
relacionades amb el desen-
volupament infantil, els pri-
mers auxilis o la manipulació 
d’aliments. L’horari serà de 
set a nou del vespre al centre 
cultural La Llacuna d’Andor-
ra la Vella, i comptarà amb di-
ferents tècnics del ministeri de 
Salut, Benestar i Treball com a 
docents. 

Els guardes d’infants es 
podran formar al país 
des del 20 d’octubre
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soCiAl

El grup parlamentari d’Andor-
ra pel Canvi, representat pels 
tres consellers generals, i el so-
cialdemòcrata, encapçalat pel 
president, Francesc Rodríguez, 
i la presidenta suplent, Bibiana 
Rossa, van mantenir ahir una 
reunió (a què també va assistir 
el cap del Govern, Jaume Bar-
tumeu), que va servir per donar 
per “acabat” el pacte de con-
certació per a la legislatura. En 
la mateixa trobada, però, es va 
decidir que a partir d’ara els so-
cialdemòcrates faran una nova 
proposta d’acord “per establir 
una nova col·laboració” entre 
totes dues formacions, tal com 
va manifestar Rodríguez. 

“Hem constatat que el pacte 
no era vigent tal com anaven 
les coses”, va concloure Rodrí-
guez, que va afegir, però, que 
no es trencava res sinó que es 
concloïa que l’acord no tenia ara 
com ara “vigència”. La setmana 
que ve, tal com va afegir el pre-
sident del grup parlamentari 
socialdemòcrata, es preveu que 
les dues formacions mantinguin 
una nova reunió en què ja es po-
dria fer una primera proposta. 
Rodríguez va assenyalar com 
un dels motius del trencament 
de l’acord que “potser deixava 

massa portes obertes a interpre-
tacions”.

Per la seva banda, el president  
del grup parlamentari Andorra 
pel Canvi, Eusebi Nomen, va 
manifestar que el d’ahir era “un 
dia trist” ja que s’havia consta-
tat que el pacte no funcionava, 
però va insistir que des d’ApC 
s’havia deixat “la porta ober-
ta” a trobar altres fórmules que 
permetin que les dues formaci-
ons puguin treballar de manera 

conjunta. Nomen va coincidir a 
assenyalar que des d’ApC tenen 
la voluntat de “trobar solucions 
per a Andorra”, tot i que va as-
segurar que ara la responsabili-
tat és dels socialdemòcrates. En 
aquest sentit va insistir que la 
prioritat ha de ser “l’estabilitat 
de la legislatura” i va remarcar 
que qui “ha de liderar” la recer-
ca de solucions són “Bartumeu i 
el seu equip”. 

Nomen també va voler deixar 

clar que des d’ApC ho han “in-
tentat tot” per mirar d’assegurar 
l’estabilitat i va concloure, a més 
a més, que a ells no se’ls pot “de-
manar més”.

El president del grup parla-
mentari d’Andorra pel Canvi 
també va posar en dubte que el 
moment actual, amb assump-
tes importants pendents com el 
pressupost, sigui el millor per-
què des del PS s’hagi decidit que 
el pacte està esgotat. 

PS i ApC trenquen la concertació i 
s’emplacen a una nova proposta

reunió entre les dues formACions
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La setmana que ve el grup parlamentari socialdemòcrata espera assolir un nou acord
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imatges de la reunió des de fora de la Casa del Benefici.


